
 

1  

Zápis č. 1/2023 
 

ze zasedání Školské rady Základní školy, Uherské Hradiště, Za Alejí 1072, příspěvkové 
organizace, konané dne 10. května 2023 v 16:30 hod 

 

 

1. zasedání školské rady 2023 
 

Místo zasedání:  
Sborovna Základní školy, Uherské Hradiště, Za Alejí 1072, p. o.  
 

Přítomni:   
za zákonné zástupce nezletilých žáků:  
JUDr. Andrea Petrželová  
 

za pedagogické pracovníky školy:  
Mgr. Markéta Janíková – místopředsedkyně ŠR 
Mgr. Dana Šimíková  
 

za zřizovatele:  
Mgr. Zuzana Vandame  
Ing. Ivana Pavelová  
Vladimíra Běhávková   
 

Omluvení členové:  
Robert Janík – předseda ŠR 
Mgr. Jan Brázdil – člen ŠR 
Mgr. Martina Podešvová – člen ŠR 
 
 

Hosté:  
Mgr. Vratislav Brokl, ředitel školy  
 

  
PROGRAM:                    
1. Úvod, zahájení 
2. Schválení programu zasedání Školské rady č. 1/2023 
3. Schválení zápisu č. 3/2022 
4. Projednání Rozborů hospodaření za rok 2022  
5. Projednání rozpočtu školy na rok 2023  
6. Informace ředitele školy  
7. Různé 
8. Rekapitulace přijatých usnesení, závěrů a doporučení 
9. Návrh termínu příštího zasedání Školské rady 
10. Závěr  
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PRŮBĚH ZASEDÁNÍ:  
  
1. Úvod, zahájení 

Paní Janíková, místopředsedkyně školské rady, zahájila v zastoupení nepřítomného 
předsedy školské rady (dále jen „ŠR“) její první zasedání, přivítala všechny přítomné členy 
ŠR a hosty, a současně omluvila nepřítomné, a to: pana Janíka, předsedu ŠR, a členy ŠR 
pana Brázdila a paní Podešvovou.  
Zasedání ŠR byla nově přítomna i Mgr. Vandame, členka Rady města Uherské Hradiště za 
oblast školství, která byla Radou města Uherské Hradiště dne 21. 11. 2022 jmenována 
usnesením č. 37/2/RM/2022/Veřejný členkou ŠR na dobu od 22.11.2022 do 11.07.2024, tj. 
do konce funkčního období školských rad.  
 
Je přítomna nadpoloviční většina všech členů ŠR, tudíž je ŠR usnášeníschopná. 
   

2. Schválení programu zasedání Školské rady č. 1/2023 
Paní Janíková, místopředsedkyně ŠR, zrekapitulovala program zasedání  
ŠR č. 1/2023, který byl všem zaslán elektronickou poštou dne 18. 4. 2023 společně se všemi 
podkladovými materiály zaslanými dne 2. 5. 2023, a požádala o jeho schválení.  
 
Hlasování: o schválení programu zasedání ŠR č. 1/2023 v navrhovaném znění. 
Výsledky hlasování: 

- Pro: 6 
- Proti: 0 
- Zdrželo se: 0 

Závěr hlasování: ŠR schvaluje program zasedání ŠR č. 1/2023. 
 

3. Schválení zápisu č. 3/2022  
Paní Janíková, místopředsedkyně ŠR, požádala o schválení zápisu č. 3/2022 z předchozího 
zasedání ŠR, který byl všem zaslán elektronickou poštou dne 
30. 11. 2022 k vyjádření.  
V souladu s čl. 5 jednacího řádu ŠR mohl každý člen ŠR uplatnit své námitky do 14 dnů vůči 
zápisu, a to elektronicky předsedovi ŠR. Ve stanoveném termínu nebyly obdrženy k zápisu 
č. 3/2022 žádné námitky.  
 
Hlasování: o schválení zápisu č. 3/2022 ze zasedání ŠR. 
Výsledky hlasování: 

- Pro: 6 
- Proti: 0 
- Zdrželo se: 0 

Závěr hlasování: ŠR schvaluje zápis č.3/2022 ze zasedání ŠR. 
 

4. Projednání Rozborů hospodaření za rok 2022  
Rozbory hospodaření školy za rok 2022 byly členům ŠR zaslány elektronickou poštou. Paní 
Janíková, místopředsedkyně ŠR, předala slovo řediteli školy za účelem rámcového 
představení dokumentu. 
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Mgr. Brokl, ředitel školy, představil ve stručnosti Rozbory hospodaření školy za rok 2022 
(více podkladový materiál): 

- V letošním roce byly rozbory hospodaření projednány na společném jednání se 
zástupci města Uherské Hradiště (vedoucí odboru ekonomického, vedoucí odboru 
kultury, školství a sportu, zástupci útvaru interního auditu vč. zástupců politické 
reprezentace) s tím, že budou v červnu 2023 schváleny Radou města Uherské 
Hradiště. 

- Organizace dosáhla zlepšeného hospodářského výsledku ve výši 1 986,97 Kč, který 
je navržen k přesunutí do rezervního fondu.  

- V roce 2022 byly realizovány projekty: Šablony II, Šablony III, Erasmus+, Erasmus+ 
KA 220. 

- Dále v roce 2022 pokračovala obnova a údržba majetku. 
- Otevření diskuse k možným dotazům. 

 
V rámci diskuse byly vzneseny JUDr. Petrželovou následující okruhy otázek, na které Mgr. 
Brokl, ředitel školy, stručně reagoval: 

1. Přesun zlepšeného hospodářského výsledku do rezervního fondu – přesun 
zlepšeného hospodářského výsledku do rezervního fondu není novinkou, ale 
běžnou praxí, dle školského zákona č. 250/2000 Sb. má příspěvková organizace 
vytvořeny 4 fondy, a to rezervní, fond investic, fond odměn a FKSP. 

2. Snížení rozpočtu nákladů na energie (strana 5) – změny rozpočtu jsou v kompetenci 
ředitele školy, v energiích nedošlo k tak výrazné úspoře, bylo to způsobeno nižší 
spotřebou, než byl předpoklad. 

3. Dary žákům na obědy – obědy do škol jsou hrazeny pro žáky před nadaci Women 
for women. 

4. Vysoký počet kontrol (ÚP, ČŠI, KHS) – ano, jedná se o běžný jev. Jsou prováděné 
kontroly vlastními zaměstnanci školy (skladové zásoby potravin), kontroly 
zřizovatelem (kontrola evidence a uložení namátkou vybraného drobného 
dlouhodobého majetku, učebních pomůcek pořízených z účelově určeného 
příspěvku zřizovatele, kontrola vedení pokladny). Kontrola ze strany ČŠI (řešení 
stížnosti rodičů žáka školy), kontrola KHS (škola má bazén), kontrola ze strany ÚP 
(škola má dotované pracovní místo). 

5. Škola coby koordinátor celého projektu Erasmus + KA 220 s názvem Úspěch pro 
každé dítě ve virtuálním světě a začlenění do světa skutečného – škola je 
koordinátorem celého projektu a spolupracuje se školami ve Španělsku, Chorvatsku, 
Lotyšsku a Portugalsku. Zapojení školy do mezinárodního projektu je výhodou 
zejména pro její žáky. Role koordinátora projektu spočívá ve vymyšlení celého 
projektu a oslovení škol v zahraničí, které by měly zájem se do projektu zapojit vč. 
garance správnosti proplacení dotací všem školám, tedy i těm zahraničním. 
 
Doplnění ze strany Mgr. Vandame, že z pohledu zřizovatele je skvělé, že jsou školy 
aktivní (nejen v realizaci mezinárodních projektů).  

 
K Rozborům hospodaření za rok 2022 nebyly ze strany ŠR žádné připomínky. 
Závěr bodu: ŠR bere na vědomí Rozbory hospodaření za rok 2022. 
 

https://women-for-women.cz/
https://women-for-women.cz/
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5. Projednání Rozpočtu školy na rok 2023 
Rozpočet školy na rok 2023 byl členům ŠR zaslán elektronickou poštou. Paní Janíková, 
místopředsedkyně ŠR, předala slovo řediteli školy za účelem rámcového představení 
dokumentu. 
 
Mgr. Brokl, ředitel školy, představil návrh rozpočtu školy na rok 2023 a střednědobý výhled 
do roku 2025 (více podkladový materiál): 

- V tuto chvíli je rozpočet školy na rok 2023 nastaven tak, aby odpovídal inflační 
doložce a aby škola nebyla v žádné kapitole ztrátová. Jedná se o odhad a 
předpokládaný výhled, který je průběžně aktualizován s ohledem na aktuální 
čerpání. 

- Vyzdvižení toho, že ve srovnání se školami jiných zřizovatelů, jsou příspěvky ze 
strany města Uherské Hradiště pro školy zřizované městem Uherské Hradiště, spíše 
nadprůměrné, zřizovatel je vůči svým školám velmi vstřícný. 

- Otevření diskuse k možným dotazům. 
 
Mgr. Vandame doplnila, že kvalita vzdělávání ve Zlínském kraji vč. úrovně škol je, ve 
srovnání s jinými kraji, na velmi vysoké úrovni. 
 
K rozpočtu školy na rok 2023 nebyly ze strany ŠR žádné připomínky. 
Závěr bodu: ŠR bere na vědomí Rozpočet školy na rok 2023. 
 
 

6. Informace ředitele školy  
Mgr. Brokl, ředitel školy, seznámil všechny přítomné s následujícími informacemi:  

- Proběhlo setkání s bývalými zaměstnanci školy, jejichž reakce na stávající stav školy 
a její rozvoj od dob, kdy byli jejími zaměstnanci, byla velmi pozitivní.  

- V plánu je realizace 2 velkých investičních akcí v období prázdnin, jedná se o: 
o Výměnu střechy na celé škole, která je v současné době v havarijním stavu – 

předpokládané výdaje akce ve výši 35 mil. Kč. Bude se jednat o tzv. „zelenou 
střechu“. 

o Projekt Modernizace učeben (jazyková učebna a učebna robotiky) s cílem 
zkvalitnění výuky cizích jazyků, informatiky a robotiky prostřednictvím 
mobilního vybavení a nákupu nového nábytku. 

- V plánu je příprava změn v hodnocení výchov, zavedení formativního hodnocení 
pro 1. a 2. třídy a integrované předměty. V případě těchto změn je nezbytné 
intenzivně komunikovat s rodiči, kteří jsou v těchto oblastech spíše konzervativní a 
upřednostňují klasické známkování. 

- Dne 23. 6. 2023 se uskuteční akademie školy – zahradní slavnost, kde vystoupí 
všichni žáci školy. Pozvánka na tuto zahradní slavnost bude zaslána všem členům 
ŠR. 

 
Doplnění ze strany Mgr. Vandame: 

- Základní škola Za Alejí bude, v případě výměny střechy coby chytrého řešení ve 
vazbě na probíhající klimatické změny, prezentována jako příklad dobré praxe. 
Rekonstrukce bude financována z dotačního programu díky tomu, že se jedná o 
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revitalizaci s pozitivními energetickými účinky i o tzv. zelenou střechu, zadržující 
srážkové vody. 

- Co se týče změn v hodnocení výchov a zavedení formativního hodnocení, je to 
hodně na ředitelích škol, kteří jsou v jejich zavádění několik kroků před MŠMT. Při 
zavádění změn je nezbytné nastavit plynulou komunikaci žák – pedagog – rodič, 
přičemž obecně lze konstatovat, že formativní hodnocení je náročnější pro 
pedagogy, nicméně hodnocení pouze známkama je v současné době přežité a 
neodpovídající. Tudíž změny budou a lze je očekávat i do budoucna. 

 
V návaznosti na dotaz JUDr. Petrželové, kdy budou plánované změny v nehodnocení 
výchov a zavedení formativního hodnocení pro 1. a 2 třídy zavedeny do praxe, Mgr. Brokl, 
ředitel školy, doplnil, že postupná implementace změn do praxe se předpokládá do roku 
2025.    
 
Závěr bodu: ŠR bere na vědomí informace ředitele školy. 
 

7. Různé 
V rámci tohoto bodu nebyly vzneseny ze strany přítomných členů ŠR žádné další náměty 
k řešení, podněty či připomínky. 

 
8. Rekapitulace přijatých usnesení, závěrů a doporučení 

Paní Janíková, místopředsedkyně ŠR, shrnula usnesení, závěry a doporučení ŠR přijatá 
v rámci zasedání ŠR. 
 

9. Návrh termínu příštího zasedání Školské rady 
Po vzájemné dohodě všech přítomných členů ŠR byl předběžně stanoven termín dalšího 
zasedání ŠR v roce 2023 ke dni 9. 11. 2023 od 16:30 hodin ve Sborovně Základní školy, 
Uherské Hradiště, Za Alejí 1072, p. o. Předmětem zasedání bude projednání Výroční zprávy 
o činnosti školy za školní rok 2022/2023 a v případě potřeby schválení školního řádu. 
Pozvánka s programem a podkladovými materiály určenými k projednání budou všem 
členům ŠR zaslány elektronickou poštou v souladu s jednacím řádem (čl. 2). 

 
10. Závěr 

Paní Janíková, místopředsedkyně ŠR, poděkovala všem přítomným členům ŠR za účast a 
ukončila první zasedání ŠR v roce 2023. 
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USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ ŠKOLSKÉ RADY Č. 1/2023 ZE DNE 10. 5. 2023: 
Školská rada schvaluje: 

- Program zasedání školské rady č. 1/2023 
- Zápis č. 3/2022 ze zasedání školské rady v roce 2022 

 
Školská rada bere na vědomí: 

- Rozbory hospodaření školy za rok 2022 
- Rozpočet školy na rok 2023 
- Informace ředitele školy  
- Předběžný termín dalšího zasedání ŠR, a to 8. 11. 2023 od 16:30 hodin ve Sborovně 

Základní školy, Uherské Hradiště, Za Alejí 1072, p.o. 
  
V Uherském Hradišti dne 16. května 2023  
  
 
Zapsala: Ing. Ivana Pavelová, zapisovatelka ŠR 
 
 
Schválila: Mgr. Markéta Janíková, místopředsedkyně ŠR  


